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PROTOKÓŁ    Nr  XXIII/2008 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 24 listopada  2008 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana  Ligmana – Przewodniczącego Rady Gminy. 
  

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1100 ,  zakończono o godz.1340 . 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 14 radnych. 

Radna Pani Wiesława Sałacka  nieobecna na sesji   usprawiedliwiła swoją 

nieobecność. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski      -  Sekretarz Gminy 

3. Sołtysi wsi w liczbie 20 osób 

4. Publiczność - 1 osoba 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady 
XXIII sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz 
zaproszonych gości.   Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 
14 radnych , co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia 
prawomocnych obrad  i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 
 

Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad  XXIII sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XXII sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
6. Podjęcie uchwał w następujący sprawach: 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
    2) ustalenia opłaty targowej,   
    3) wprowadzenia oraz ustalenia stawek, zasad poboru i terminu płatności  
        opłaty od posiadanych psów na terenie Gminy Rybno, 
    4) podatku od środków transportowych, 
    5) określenia na obszarze Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości, 
        od osób fizycznych  w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia  
        wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia od podatku od  
        nieruchomości, 
     6) obniżenia średniej ceny skupu 1q żyta za okres pierwszych  trzech  
        kwartałów 2008 roku  przyjmowanej jako podstawy naliczenia podatku  
        rolnego  w 2009 roku na terenie Gminy Rybno oraz zarządzenia poboru  
        podatku rolnego od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów  
        i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 
     7)określenia wzorów formularzy na podatek od nieruchomości, podatek 
         rolny i leśny. 
7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad. 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do Pana 
Wójta z pytaniem czy chciałby wnieść zmiany bądź poprawki  do porządku obrad 
jaki radni otrzymali w zawiadomieniach  o zwołaniu sesji. 
Pan Edmund Ligman Wójt Gminy zgłosił wniosek o  wprowadzenie do porządku 
obrad XXIII sesji  dwóch projektów uchwał w sprawie : 
1) zmiany Statutu Samorządowej Instytucji Kultury Gminnej Biblioteki 
    Publicznej  w Rybnie, 
2) uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  za udział członków  
    ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych lub szkoleniach  
    pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę 
    jako podpunktów 8 i 9 w punkcie 6. 

Radni uwag ani  dodatkowych  pytań  do wniosku  zgłoszonego przez Pana 
Wójta Gminy  nie zgłosili. 
  W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian 
Ligman  poddał pod głosowanie  wniosek o  wprowadzenie do porządku obrad 
XXIII sesji dwóch  projektów uchwały w sprawie : 
1) zmiany Statutu Samorządowej Instytucji Kultury Gminnej Biblioteki 
    Publicznej  w Rybnie, 
2) uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  za udział członków  
    ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych lub szkoleniach  
    pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 
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 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w sesji bierze udział 14 radnych jednogłośnie 14 głosami  „ za” przyjęła wniosek 
o wprowadzenie  dodatkowo dwóch  projektów uchwał pod obrad XXIII sesji. 
 
Porządek obrad  XXIII sesji  po zmianach:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XXII sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
6. Podjęcie uchwał w następujący sprawach: 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
    2) ustalenia opłaty targowej,   
    3) wprowadzenia oraz ustalenia stawek, zasad poboru i terminu płatności  
        opłaty od posiadanych psów na terenie Gminy Rybno, 
    4) podatku od środków transportowych, 
    5) określenia na obszarze Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości, 
        od osób fizycznych  w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia  
        wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia od podatku od  
        nieruchomości, 
     6) obniżenia średniej ceny skupu 1q żyta za okres pierwszych  trzech  
        kwartałów 2008 roku  przyjmowanej jako podstawy naliczenia podatku  
        rolnego  w 2009 roku na terenie Gminy Rybno oraz zarządzenia poboru  
        podatku rolnego od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów  
        i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 
     7)określenia wzorów formularzy na podatek od nieruchomości, podatek 
         rolny i leśny, 
     8) zmiany Statutu Samorządowej Instytucji Kultury Gminnej Biblioteki 
         Publicznej  w Rybnie, 
     9) uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  za udział członków  
         ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych lub szkoleniach  
         pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 
 7. Wolne wnioski i zapytania. 
 8. Zamknięcie obrad. 
  
 
 
Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z  XXII sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 14 radnych , 
jednogłośnie 14 głosami „ za „   przyjęła protokół z XXII sesji Rady Gminy. 
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Ad. pkt 5 
 
 
 Pan Edmund Ligman - Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności 
międzysesyjnej Wójta Gminy (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Radny Pan Andrzej Kornacki zapytał, czy  w rozbudowie wodociągów będą ujęte  
gospodarstwa Państwa Durków  i  Kaczmarków . 
Pan Stefan Borowski mieszkaniec wsi Hartowiec zgłosił uwagę, że  minęło 
dopiero 7 lat od budowy hali sportowej w Hartowcu, a dach już przecieka , czy 
był naprawiany przez wykonawcę. 
 Pan Wójt Gminy  odpowiadając na zgłoszone pytania wyjaśnił, że te dwa 
gospodarstwa nie są ujęte  w dokumentacji na budowę wodociągu. Dwa lata temu, 
gmina wyszła do nich z taką propozycją, ale Ci mieszkańcy nie byli 
zainteresowani doprowadzeniem do ich gospodarstw wodociągu. 
Odnośnie dachu na hali sportowej w Hartowcu Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że 
minął okres gwarancyjny i pogwarancyjny, wykorzystano wszystkie prawnie 
dozwolone w umowie możliwości usunięcia  usterek przez wykonawcę, była 
prowadzona naprawa i usuwane usterki przez wykonawcę, ale woda nadal się leje 
w czasie opadów. Ze względu na bezpieczeństwo  osób korzystających z hali 
zostanie położona na dach nowa  blacha, będzie to koszt  około 30.000 zł. 
Więcej uwag i pytań do złożonego przez Pana Wójta sprawozdania z działalności 
międzysesyjnej nie zgłoszono. 
 
 
Ad. pkt 6 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
 
1. Projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok. 

 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że z powodu wyjazdu na szkolenie Pani Skarbnik 
nie mogła wziąć udziału w sesji. Następnie przedstawił proponowane zmiany  
w budżecie Gminy Rybno, które dotyczyły  następujących  działów: 
Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo: 
Proponuje zmniejszenie wydatków o kwotę 66 556.-zł  z uwagi na rozłożenie 
kosztów rozbudowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej  na ulicy Strumykowej 
w Rybnie na okres dwóch lat 2008-2009. 
Dział 750  Administracja publiczna 
Proponuje zwiększenie wydatków o kwotę  7.230zł  jest to zabezpieczenie 
środków na opłacenie składek członkowskich dla Lokalnej Grupy Działania na 
Rzecz Rozwoju Gmin. 
Dział 801 Oświata i wychowanie 
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Proponuje  zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 7.437 zł  
z przeznaczeniem na dofinansowanie pracodawcom kosztów przygotowania 
zawodowego młodocianych pracowników.  
Dział 852 Pomoc społeczna 
Proponuje zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 30 284 zł , jest to dotacja 
na wypłatę zasiłków i pomoc w naturze oraz składniki na ubezpieczenia 
emerytalne, rentowe i na ubezpieczenia zdrowotne. 
Na podstawie decyzji Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie  po weryfikacji 
potrzeb  w zakresie świadczeń rodzinnych, zaliczki alimentacyjnej oraz 
świadczeń z funduszu alimentacyjnego proponuje zmniejszyć dochody i wydatki 
o kwotę 29 884 zł. 
Dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza. 
Proponuje zwiększyć dochody i wydatki o kwotę 6.967 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 
socjalnym.  

Radni  nie zgłosili więcej  uwag, ani dodatkowych pytań do proponowanych 
zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, w związku z czym Przewodniczący 
Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 radnych  
w  sesji brało udział 14  radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” podjęła 
uchwałę Nr XXIII/50/08 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 
rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę do godziny 1210. 
 Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do realizacji kolejnych 
punktów porządku obrad. 
 

 
 
2. Projekt uchwały w sprawie  ustalenia opłaty targowej. 
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Jan Fafiński poinformował 
Komisję, że na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 
12 listopada 2008 roku Komisje opiniowały projekty uchwał podatków i opłat 
lokalnych na 2009 rok. 
W wyniku szczegółowej analizy propozycji stawek opłat  i podatków Komisje 
pozytywnie  jednogłośnie   zaopiniowały  projekty uchwał dotyczące: 
- ustalenia opłaty targowej,  
- podatku od środków transportowych, 

- określenia na obszarze Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości, 
  od osób fizycznych  w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia  
  wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia od podatku od  
   nieruchomości, 
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- Większością głosów  Komisje zaopiniowały dwa projekty uchwał w sprawie: 
    1) wprowadzenia oraz ustalenia stawek, zasad poboru i terminu płatności  
        opłaty od posiadanych psów na terenie Gminy Rybno, 

     2) obniżenia średniej ceny skupu 1q żyta za okres pierwszych  trzech  
          kwartałów 2008 roku  przyjmowanej jako podstawy naliczenia podatku  
          rolnego  w 2009 roku na terenie Gminy Rybno oraz zarządzenia poboru  
          podatku rolnego od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia  
          inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Pan Wójt Gminy  zabierając głos powiedział, że w związku z obecnością  
sołtysów na sesji informuje, że stawki opłaty targowej  proponuje zwiększyć           
o 1 zł  w stosunku do obowiązującej  w roku bieżącym przy sprzedaży artykułów  
z ręki, kosza, wózka, stoiska samochodu bądź przyczepy. 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do radnych z pytaniem , czy ktoś  
z radnych na sesji chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
ustalenia opłaty targowej. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14  radnych ,  jednogłośnie 14 głosami   
„ za” podjęła uchwałę Nr XXIII/51/08 w sprawie ustalenia opłaty targowej 
 ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia oraz ustalenia stawek, zasad poboru  
    i terminu płatności opłaty  od posiadanych psów na terenie Gminy Rybno. 
 
 
 Pan  Wójt Gminy  wyjaśnił,  że  proponuje  utrzymanie stawki opłaty od 
posiadanych psów na terenie gminy na poziomie  roku bieżącego  w wysokości 
10 zł . 
Pan Stefan Borowski  z publiczności zgłosił uwagę, że  właściciele psów często  
o nich nie dbają, nie karmią ich . 
Pan Henryk Wiśniewski sołtys wsi Rybno zapytał  czy zasady zwolnień  w 
opłacie od posiadanych psów obejmują zwolnienie z opłaty posiadacza psa przy 
zabudowie kolonijnej, kiedyś było to uwzględnione. 
Pan Sekretarz  Gminy wyjaśnił, że ustawowo zwolnieni z opłaty od  posiadania 
psów są emeryci od 65 roku życia, rolnicy po 2 psy na każde gospodarstwo , 
osoby niepełnosprawne. Za gospodarstwo uważa się posiadanie 1 ha użytków 
rolnych lub 1 ha gruntów przeliczeniowych. 
Ze strony radnych nie padły żadne uwagi  ani wnioski  do projektu uchwały,   
w związku z czy Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały  w sprawie wprowadzenia oraz ustalenia 
stawek, zasad poboru i terminu płatności opłaty  od posiadanych psów na terenie 
Gminy Rybno. 
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  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 14 radnych ,  13 głosami  „ za” przy 1 głosie 
wstrzymującym się  podjęła uchwałę Nr XXIII/52/08 w sprawie 
wprowadzenia  oraz ustalenia stawek, zasad poboru i terminu płatności 
opłaty  od posiadanych psów na terenie Gminy Rybno ( uchwała stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
 
 
 W związku z brakiem  pytań i uwag ze strony radnych do projektu uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie  podatków od środków transportowych.  

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr  XXIII/53/08 w sprawie podatku  od środków  
transportowych ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie określenia na obszarze Gminy Rybno stawek  
    podatku od nieruchomości, zarządzenia poboru  podatku od nieruchomości od  
    osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia  inkasentów i określenia 
    wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia od podatku od  
    nieruchomości. 
 
 
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie określenia na obszarze  Gminy Rybno stawek podatku od 
nieruchomości, zarządzenia poboru  podatku od nieruchomości od  
osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia  inkasentów i określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia od podatku od  
nieruchomości. 
 

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za ” 
podjęła uchwałę Nr XXIII/54/08 w sprawie określenia na obszarze Gminy 
Rybno stawek podatku od nieruchomości , zarządzenia poboru  podatku od 
nieruchomości od  osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia  
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia 
od podatku od  nieruchomości ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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6. Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 1 q żyta za okres  
    pierwszych trzech kwartałów 2008 roku przyjmowanej jako podstawy  
    naliczenia podatku rolnego  w 2009 roku  na terenie Gminy Rybno oraz  
    zarządzenia poboru podatku rolnego od osób fizycznych  w drodze inkasa,  
    określenia  inkasentów  i wynagrodzenia za inkaso. 
 
 
 
 Pan  Wójt Gminy wyjaśnił, że  w bieżącym  roku  cena 1 q żyta  jako 
podstawa naliczenia podatku rolnego w 2008 roku wynosiła 40,00 zł. 
Cena żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2008 roku  ustalona 
Komunikatem GUS stanowiąca podstawę  naliczenia podatku rolnego w 2009 
roku  wynosi 55,80 zł , po  uwzględnieniu inflacji  proponuje stawkę  45,00 zł  za 
1q . 
Radny Pan Józef Zalewski  stwierdził, że zaproponowana przez Pana Wójta cena 
za 1 q żyta nie jest za wysoka, jest do przyjęcia , mówi to jako rolnik. 
Radny Pan Andrzej Kornacki dodał, że obrady Komisji  na temat  obniżenia ceny  
żyta  stanowiącej podstawę naliczenia podatku rolnego na 2009 rok w stosunku 
do ceny podanej Komunikatem GUS były bardzo burzliwe. Padały różne 
propozycje ze strony członków Komisji. Osobiście  opowiada się za stawką 40,00 
zł tj pozostawieniem na poziomie roku 2008. Cena żyta jest niska przy sprzedaży, 
zaczęła już spadać po żniwach , skąd Prezes GUS ogłosił taką wysoką cenę.  
Zarówno na posiedzeniu Komisji zgłaszał jak i na sesji zgłasza wniosek  o 
obniżenie ceny 1 q żyta przyjmowanej jako podstawy naliczenia podatku rolnego 
na 2009 rok do kwoty 40,00 zł za 1 q. 
Więcej wniosków do projektu uchwały radni nie zgłosili, Przewodniczący Rady 
Gminy stwierdził , że są dwie propozycje obniżenia ceny  skupu 1 q żyta 
przyjmowanej jako podstawy naliczenia podatku rolnego na 2009 rok, wniosek 
Pana Wójta o obniżenie ceny  za 1q żyta do kwoty 45,00 zł i wniosek  radnego  
Pana Andrzeja Kornackiego  o obniżenie ceny żyta do kwoty 40,00 zł  tj 
pozostawienie  w wysokości jak obowiązywała w bieżącym roku  podatkowym. 
Po wyjaśnieniu Sekretarza Gminy odnośnie kolejności głosowania wniosków 
zgłoszonych na sesji Przewodniczący Rady Gminy w pierwszej kolejności poddał 
pod głosowanie Rady wniosek Pana Wójta Gminy o obniżenie do kwoty 45,00 zł 
średniej ceny skupu 1 q żyta za okres  pierwszych trzech kwartałów 2008 roku 
przyjmowanej jako podstawy naliczenia podatku rolnego w 2009  na terenie 
Gminy Rybno. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych w sesji  
bierze udział 14 radnych  12 głosami   „ za ”  przy „1 głosie  przeciw ”  
i 1 głosie  „ wstrzymującym się ” przyjęła wniosek Pana Wójta Gminy w sprawie 
obniżenia ceny skupu 1 q żyta z 55,80 zł do kwoty 45,00 zł za 1 q przyjmowanej 
jako podstawy naliczenia podatku rolnego w 2009 roku. 
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Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że drugi wniosek stał się bezpodstawny 
po czym poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały w sprawie  obniżenia 
średniej ceny skupu 1 q żyta za okres  pierwszych trzech kwartałów 2008 roku 
przyjmowanej jako podstawy naliczenia podatku rolnego w 2009 roku na terenie 
Gminy Rybno oraz zarządzenia poboru podatku rolnego  od osób fizycznych   
w drodze inkasa, określenia  inkasentów i wynagrodzenia za inkaso wraz  
z wcześniej przyjętym przez Radę Gminy  wnioskiem. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 14 radnych , 12 głosami  „ za ” przy 1 głosie 
„ przeciw”  i 1 głosie „wstrzymującym się ” podjęła uchwałę Nr XXIII/55/08 
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 1 q żyta za okres  pierwszych trzech 
kwartałów 2008 roku przyjmowanej jako podstawy naliczenia podatku 
rolnego  w 2009 roku na terenie Gminy Rybno   oraz zarządzenia  poboru  
podatku rolnego od osób fizycznych  w drodze inkasa, określenia  inkasentów 
i wynagrodzenia za inkaso ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
7. Projekt uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy na podatek od  
    nieruchomości, podatek rolny i leśny. 
 
 
 Pan Mirosław Karbowski  Sekretarz Gminy  wyjaśnił, że  zmiana  
w formularzach   dotyczy tylko zaokrąglenia kwot  do pełnych złotych  
w deklaracjach i informacjach   na podatek rolny, leśny i od nieruchomości. 
  Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy na podatek od nieruchomości, 
podatek rolny i leśny. 

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za ” 
podjęła uchwałę Nr XXIII/56/08 w sprawie określenia wzorów formularzy na 
podatek od  nieruchomości, podatek rolny i leśny( uchwała stanowi załącznik 
do protokołu). 
Pan Wójt Gminy podziękował Radzie  za uchwalenie podatków, jest to dochód 
gminy, a mamy zaplanowanych do realizacji w przyszłym roku wiele ambitnych 
i kosztownych zadań. Propozycje  wysokości  stawek podatkowych zostały 
przyjęte przez Radę, środki  finansowe  są niezbędne do realizacji zadań 
mających wpływ na rozwój gminy i przy pomocy których możemy dodatkowo 
pozyskać również  środki unijne. 
Podatnikom, którzy znajdą się w trudnej sytuacji  zawsze służymy pomocą. 
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8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Samorządowej Instytucji Kultury 
   Gminnej Biblioteki Publicznej w Rybnie. 
 
Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił, że  w Statucie Biblioteki nie ma zapisu na temat 
prowadzonej orkiestry dętej , będziemy występować o dofinansowanie  
funkcjonowania  orkiestry  i powinno  być umocowanie prawne w Statucie, 
odnośnie orkiestry był zapis  tylko w regulaminie organizacyjnym. 
Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie zmiany Statutu Samorządowej Instytucji Kultury Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Rybnie. 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za ” 
podjęła uchwałę Nr XXIII/57/08 w sprawie zmiany Statutu Samorządowej 
Instytucji Kultury  Gminnej Biblioteki Publicznej w Rybnie ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wysokości  ekwiwalentu pieniężnego  
    za udział członków ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych  
    lub szkoleniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną  
    lub gminę. 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  zmieniły się zasady  wypłacania 
ekwiwalentu  dla  członków OSP biorących udział przy działaniach operacyjnych 
i  w szkoleniach. Proponuje stawkę 12 zł za jedną godzinę przy działaniach 
operacyjnych i w szkoleniach. Jest to  zadanie własne gminy, do tej pory  
ekwiwalent był wypłacany na podstawie stawek określanych przez GUS. 
Prezes Gminny OSP  sporządza zestawienie , kto bierze udział w akcji , ile godzin 
i na tej podstawie jest kwartalnie wypłacane wynagrodzenie w formie 
ekwiwalentu. 
Wywiązała się dyskusja  na temat  ekwiwalentu dla członków OSP za udział  
w akcjach i szkoleniach. 
Radny Pan Piotr  Kamiński  powiedział, że sam jest strażakiem  i nie godzi się 
targować o wynagrodzenie. Często widać strażaków na obstawie przy różnych 
imprezach , za zabezpieczenia na imprezach  nikt nie  pobiera ekwiwalentu, 
ponadto nikt nie jedzie do pożaru za pieniądze. Z jednostki  z Dębienia wyjeżdżali 
do akcji  tylko dwukrotnie, strażacy z Rybna jeżdżą częściej. Jego zdaniem 
należałoby rozdzielić stawkę za udział w akcji i za udział w szkoleniach. Różne 
jest zagrożenie i dlatego strażacy powinni być odpowiednio wyszkoleni, a przy  
niskiej stawce za udział w szkoleniu brakuje chętnych. 
Pan Wójt Gminy  dodał, że za udział strażaków w szkoleniach była niższa stawka 
ekwiwalentu, mając na uwadze doszkalanie się strażaków zaproponował  
wyrównanie stawki godzinowej w obydwu przypadkach. 
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Radny Pan Andrzej Kornacki zaproponował, aby  Rada Gminy ustaliła taką 
stawkę godzinową, by  wynagrodzenie netto wynosił 10 zł za godzinę.  
Dodał, że straż w naszej gminie jest na wysokim poziomie, wyposażona  
w odpowiedni sprzęt w tym samochody, ubranie. 
Radny Pan Piotr Kamiński zgłosił uwagę, by podniesienie stawki  za udział w 
akcjach pożarniczych nie przyczyniło się do zagrożenia podpaleń jak to miało  
miejsce w jednej z gmin. 
Radny Pan Piotr Bojarowski stwierdził, że  jako radny i jednocześnie członek 
OSP nie zgłasza żadnych wniosków, strażakiem trzeba się urodzić, jako Rada 
stawkę ekwiwalentu ustali taką zaakceptuje. 
Pan Wójt Gminy powiedział, że  strażacy nieodpłatnie zabezpieczają różne 
imprezy, mają zakupione mundury bojowe, buty, indywidualne wyposażenie, są 
dobrze wyposażeni w sprzęt przy wyjeździe na akcje. 
Przewodniczący Rady Gminy zgłosił uwagę, że gdyby od kilku lat  nie została 
zmieniona polityka w stosunku do OSP na terenie gminy to straż na dzień 
dzisiejszy nie byłaby tak wyposażona, po czym zarządził  15 minutowa przerwę. 
Po przerwie z ważnych przyczyn osobistych z udziału w dalszych obradach Rady 
zostali zwolnieni radni Pan Marian Granica i Pan Zbigniew Wierzbowski. 
Po wznowieniu obrad o godzinie 1310 głos zabrał Pan Wójt Gminy wyjaśniając, że 
zaproponowana stawka  w wysokości 12 zł jest stawką netto za godzinę, jest za 
tym, by nie rozdzielać stawki  godzinowej za udział w akcji  czy w szkoleniach 
członków OSP. 
Radny Pan Kornacki wycofał swój wniosek o ustalenie stawki za udział  
w akcjach i szkoleniach by netto wynosiło 10 zł za godz. w związku  
z wyjaśnieniem Pana Wójta. 
Radny Pan Piotr Kamiński podtrzymywał swoje propozycje rozdzielenia 
ekwiwalentu za udział w akcji i w szkoleniach. Na szkolenie trzeba dojechać we 
własnym zakresie, szkolenia odbywają się przeważnie sobota niedziela, zachęciło 
by to strażaków do dokształcania się, są nowe sprawy i sytuacje przy akcjach na 
które wyjeżdżają strażacy. 
Pan Wójt Gminy zaproponował pozostawienie jednej stawki ekwiwalentu 
uznając, że na akcje ratunkową może jechać osoba przeszkolona, taka osoba musi 
być przygotowana na udzielenie pomocy poszkodowanym, będą  zebrania w 
jednostkach OSP i zobaczymy jak się wypowie ogół strażaków na zebraniach , 
poprawki zawsze można wprowadzić, dlatego wnioskuje o podjęcie projektu 
uchwały w wersji przedłożonej radnym. Odnośnie udziału w szkoleniach 
członków OSP jeżeli będą to szkolenia masowe to można  zapewnić środek 
transportu. 
Radni nie zgłosili sprzeciwu wobec propozycji Pana Wójta w związku z czym 
Pan Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie uchwalenia wysokości  ekwiwalentu pieniężnego  
za udział członków ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych  
lub szkoleniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną 
lub gminę. 
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 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  

15 radnych w sesji  brało udział 12 radnych ,  jednogłośnie 12 głosami  „ za ” 
podjęła uchwałę Nr XXIII/58/08 w sprawie uchwalenia wysokości  
ekwiwalentu pieniężnego za udział członków ochotniczych straży pożarnych  
w działaniach ratowniczych  lub szkoleniach pożarniczych organizowanych 
przez Państwową Straż Pożarną  lub gminę ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
Ad. pkt. 8 
 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 
Pan Henryk Wiśniewski - sołtys wsi Rybno zgłosił  potrzebę  zorganizowania 
odbioru sprzętu elektronicznego jak to już miało miejsce , jest go coraz więcej 
i mieszkańcy mieliby możliwość złożenia go w jedno miejsce. 
Zgłosił wniosek o włączenie oświetlenia ulicznego  w godzinach rannych, gdyż  
jest jeszcze ciemno , a mieszkańcy idą  do pociągu . 
Radny Pan Piotr Kamiński zapytał, czy będzie modernizowana droga Dębień - 
Truszczyny. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że na pytanie  dotyczące modernizacji drogi 
powiatowej w ramach Programu tzw. schetynówek  trudno mu udzielić 
odpowiedzi , jako gmina złożyliśmy swoją deklarację   o częściowym 
współfinansowaniu  łącznie z Powiatem tej drogi. 
Pani Danuta Lubańska  - sołtys wsi  Gralewo Stacja zgłosiła uwagę, żeby 
przesunąć słup z  tablicą przystanek autobusowy przy wybudowanym przystanku, 
gdyż autobusy zatrzymują się  różnie, raz przy tablicy raz przy przystanku, dla 
bezpieczeństwa należałoby pomalować pasy  przejść dla pieszych do przystanku. 
W Gralewie są potrzebne chodniki , inwestycje przy drogach wojewódzkich są, a 
jest to droga wojewódzka, np. w Myślętach położono piękne chodniki, podobnie 
w Żabinach. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że ten znak przystanek autobusowy jest dla 
autobusów rejsowych, natomiast zatoczka  z przystankiem jest dla naszych  
autobusów dowożących  dzieci do szkół. 
Odnośnie chodników we wsi Gralewo Stacja nie ma terenu by położyć chodniki, 
a rowy przydrożne  muszą pozostać, by odprowadzać nadmiar wody. 
Ewentualnie byłaby możliwość położenia chodnika przy budynkach PKP. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Gurgielewicz  powiedział, że  teren 
ten prawdopodobnie jest w gruntach PKP. 
Pan Wójt Gminy dodał, że ustali termin  i wspólnie z Panią sołtys sprawdzi  
w terenie jakie są ewentualne możliwości położenia chodnika. 
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Odnośnie  zorganizowania jednorazowej zbiórki  sprzętu elektronicznego temat 
przedstawi na spotkaniu w Ekologicznym Związku Gmin Działdowszczyzna. 
Pan Bogdan Kopański - sołtys wsi Hartowiec zgłosił wniosek o ustawienie koszy 
do segregacji odpadów w okolicy posesji   Pana Kaczyńskiego i na osiedlu  
mieszkaniowym . 
Podziękował Panu Wójtowi za transport do Mikołajek na dożynki wojewódzkie, 
pojechali chętni mieszkańcy, gdyż wieś Hartowiec wygrała drugą nagrodę  
w konkursie  Czysta i piękna zagroda - estetyczna wieś. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że każdy ma możliwość pobrania worków od 
sołtysa i segregować odpady w domu, raz w miesiącu w ustalonym dniu wystawia 
się worki , które odbiera nieodpłatnie  Ekologiczny Związek Gmin 
Działdowszczyzna. 
Do koszy, które są ustawiane we wsiach mieszkańcy wrzucają różne rzeczy   
i Ekologiczny Związek nie chce tych koszy odbierać. W Hartowcu zgodnie 
wnioskiem Pana  sołtysa ustawimy kosze , ale tylko na plastik i zobaczymy jak 
zachowają się mieszkańcy. 
Dalsza dyskusja dotyczyła segregacji odpadów, mobilizacji  mieszkańców gminy 
do skorzystania  z tej możliwości tym bardziej, że nie ponoszą z tego tytułu 
żadnych kosztów. 
Przewodniczący Rady Gminy  zaproponował roznieść mieszkańcom worki do 
segregacji  odpadów, może to ich bardziej zmobilizuje do segregacji. 
Pan Stefan Borowski  mieszkaniec wsi Hartowiec zapytał, kiedy zostanie 
rozpoczęta przebudowa mostu w Hartowcu. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że trudno mu odpowiedzieć kiedy to nastąpi, ale 
prawdopodobnie po 2010 roku. 
Więcej uwagi i pytań radni w tym punkcie nie zgłosili. 
 
 
Ad. pkt. 9 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad  sesji  Przewodniczący Rady Gminy 
 Pan  Marian Ligman   podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział  
 i zamknął obrady  XXIII sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała                      Przewodniczący Rady Gminy  
 
Janina Czubkowska            Marian Ligman 


